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tento rok nepotrebujeme ani kalendár, sama príroda nám  
príchodom letného slnovratu oznámila, že prišlo leto. Denné 
teploty výrazne poskočili vysoko nad 30 °C a dni sú najdlhšie  
v roku. A ak by náhodou príroda zabudla, tak máme naše  
školopovinné deti, ktorým posledné zvonenie nemôže predsa 
ujsť, veď sa na neho tešia celý školský rok. Počnúc prvým dňom 
prázdnin sa deťom tváre rozžiaria ešte viac ako inokedy a nám 
starším pribudne nejaká tá vráska navyše. Určite nikto z nás 
nenecháva program detí počas letných prázdnin na poslednú 
chvíľu, dovolenka, prázdniny u starých rodičov, možno tábor 
a pod. Ale nielen deti sa tešia na prázdniny, určite aj my skôr 
narodení. Ja sa tento rok teším asi viacako deti. Po náročných 
siedmich mesiacoch doslova cítim, že je potrebné načerpať 
novú energiu do ďalšej práce, ktorej nás v druhom polroku čaká  
ešte veľa. 

Milé deti, prajem vám krásne tohtoročné letné prázdniny, plné 
slnka, neopísateľných zážitkov a veľa, veľa nových kamarátov.  
A vám, už nie školopovinným, zo srdca prajem krásne dovo-
lenky, či sa už rozhodnete tráviť dovolenku pri vode, alebo viac  
aktívnejšie v horách, na bicykli alebo ste sa rozhodli zostať  
doma a dovolenku tráviť v záhradke v tieni čerešne. 

Vám všetkým prajem hlavne veľa pohody, oddychu, načerpania  
nových síl, tým čo cestujú šťastnú obojsmernú cestu a to  
najhlavnejšie - všetkým veľa, veľa zdravia. 

S pozdravom

Branislav Kalman

Milí Limbašania, 

Fotografie z Limbašského dňa 2023
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Výber z uznesení OZ 12. 4. 2023:
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
1. Predĺženie platnosti Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce  

Limbach do roku 2023.
2. Zámer vybudovať v športovom areáli nové futbalové šatne.

Výber z uznesení OZ 24. 4. 2023:
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
1. Schvaľuje čerpanie preklenovacieho kontokorentného úveru zo Slovenskej 

sporiteľne, a. s., vo výške 500 000 eur na prefinancovanie časti výdavkov  
v súvislosti s realizáciou projektu „Novostavba objektu 2. stupňa základnej 
školy a telocvične v Limbachu“ v zmysle zmluvy o poskytnutí nenávratné-
ho finančného príspevku, číslo zmluvy IROP-Z-302071BHV2-74-73.

Výber z uznesení OZ 10. 5. 2023:
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
1. Poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre KF Karpaty Limbach 

vo výške 12 500 €.
2. Poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre OZ LIRA vo výške  

4 000 €.
3. Poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre OZ Limbach on Tour  

vo výške 4 000 €.
4. Poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre Združenie  

limbašských vinohradníkov a vinárov vo výške 4 000 €.

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie:
1. Vyhodnotenie plnenia plánov kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

obce.
2. Žiadosť Poľovníckeho združenia Podkarpatské pole Pezinok o prenájom 

pozemkov obce Limbach v celkovej rozlohe 4,7668 ha na účely výkonu  
práva poľovníctva v rokoch 2023 - 2033.

3. Ponuku p. Pijáka na odpredaj Gaudia.

SPOLOČENSKÁ KRONIKA
Jubilanti:
Dušan Bukatovič 60 rokov

doc. Dr. Ľudmila Gregušová 70 rokov

Elena Heráková 75 rokov

Ing. Milan Kopec 101 rokov

Fotografie 
z Limbašského dňa 2023

Pripravované akcie:
2. 9. 2023 - Vínny piknik
7. 10. 2023 - Jablkové hodovanie
Srdečne Vás pozývame
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Vážení Limbašania,
hneď v úvode by som rád využil tento článok na poďakovanie všetkým, ktorí sa  
aktívne zapojili do príprav a organizácie Limbašských hodov a následne Limbaš-
ského dňa. Som veľmi rád, že som mohol 27. mája privítať v Limbachu našich pria-
teľov, starých pánov z Bošáce, ktorí už tradične prišli na Limbašské hody odohrať 
exhibičný zápas so Starými pánmi Limbachu. Zápas sa skončil spravodlivou deľbou 
bodov. Samotnému zápasu Limbach – Bošáca, ktorý je každoročne vyvrcholením 
sobotného dňa hodov, predchádzali športové zápolenia ako Penaltová kopanica, 
ktorú už každoročne organizuje Michal Rybár a tento rok sa opäť odohral aj hodový 
zápas Čierni proti Bielym. Inšpirovaný Limbašskými hodami z 80. rokov a organi-
zovaný všetkými hráčmi oboch mužstiev. Chlapci, ďakujem všetkým za sobotňajší 
športový program. Aké by to boli hody bez posedenia a zábavy. Tejto aktivity sa 
ujali páni z Futbalového klubu Karpaty Limbach pod vedením prezidenta klubu  
Erika Rakického a pripravili v piatok a v sobotu pre Limbašanov na futbalovom  
ihrisku príjemné posedenie s hudbou. Páni, ďakujem.

O necelý mesiac dňa 17. 6. obec Limbach, Kultúrna komisia pri Obecnom zastu-
piteľstve obce Limbach spoločne s miestnymi občianskymi združeniami – Spolok 
limbašských vinohradníkov a vinárov, OZ LIRA, Limbach on Tour organizovali Lim-
bašský deň, ktorý sa podľa mňa, ale i názoru zúčastnených vydaril. Síce párkrát 
nás počasie schladilo, ale mal som pocit, že to nikomu neprekážalo. Moje poďa-
kovanie patrí najmä Kultúrnej komisii pri Obecnom zastupiteľstve obce Limbach, 
kde jej členky už od januára neúnavne pripravovali program podujatia, zázemie, 
organizáciu a pod. Dámy, ďakujem. Aj Limbašský deň sa nezaobišiel bez populár-
neho športu. Športová komisia pri Obecnom zastupiteľstve obce Limbach zorgani-
zovala futbalový turnaj, do ktorého sa prihlásilo desať mužstiev nielen z Limbachu. 
Putovný pohár starostu obce Limbach si na rok domov odniesli futbalisti z Cajle. 
Členom športovej komisie, ako aj všetkým futbalistom ďakujem. A o 14.00 hod. sa 
na futbalovom ihrisku začal oficiálny program. Počnúc vystúpením detí z Materskej 
školy v Limbachu pod vedením pani riaditeľky Mgr. Ireny Číkovej a pani učiteliek,  
vystúpením detí zo súkromnej Základnej školy Greenwill, vystúpením tanečnej  
skupiny Sunny dance, hudobným sprievodom skupín Modus Memory Mariána  
Greksu a Funky Emotions až po večernú diskotéku. Ďakujem všetkým účinkujúcim 
za pekný program. Dovoľte mi ešte poďakovať dvom dámam, ktoré nás Limbašským 
dňom sprevádzali, Renátke a Veronike, taktiež Spolku limbašských vinohradníkov  
a vinárov, ktorého členovia pripravili už tradične veľmi kvalitnú vínnu uličku,  
pánovi Drahošovi Rybárovi, ktorý nám predstavil dva veterány zn. Škoda, veľké  
ďakujem patrí rodine Gembešovej, ktorá návštevníkom otvorila brány do ich  
nádhernej bonsajovej záhrady, pracovníkom kynológie a hipológie Prezídia PZ  
za ukážku práce so služobnými psami a s koňmi, všetkým predávajúcim, ktorí nás  
nenechali hladných a smädných a, samozrejme, všetkým návštevníkom. Už teraz  
Kultúrna komisia začína pracovať na budúcoročných Limbašských hodoch  
a Limbašskom dni, aby boli ešte pestrejšie ako tento rok.
Prejdime však od zábavy k práci. Nasledujúcu časť článku rozdelím na viacero  
bodov, ku ktorým by som sa rád vyjadril, resp. vás informoval.

Záverečný účet obce Limbach za rok 2022
Vážení Limbašania, o stave verejných financií v našej obci som vás už čiastočne  
informoval v predchádzajúcich vydaniach Limbašských noviniek. Aby som neuvá-
dzal informácie len ja, prípadne aby neboli pochybnosti o ich objektivite, tak som 
vybral dva závery zo Správy hlavného kontrolóra obce Limbach k Záverečnému účtu 
obce Limbach za rok 2022: 
• Výsledok za rok 2022 z bežného rozpočtu je schodok -347 150,26 eura 

a z kapitálového je tiež -187 433,70 eura, čo je spolu celkový schodok  
-534 583,96 eura. Celkový výsledok hospodárenia obce znížený  
o nevyčerpanú dotáciu je vypočítaný podľa § 10 ods. 3 písm. a) a b) zákona  
č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy  
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v platnom znení je schodok  
vo výške -538 130,36 eura.

• Na záver konštatovanie, že schválený rozpočet na rok 2022 v bežnom 
rozpočte počítal so ziskom vo výške 366 758 eur a skončil sa schodkom 
vo výške -347 150,26 eura.

Záverečný účet obce Limbach za rok 2022 je zverejnený na webovej stránke obce, 
kde si ho máte možnosť preštudovať celý vrátane správy audítora, kontrolóra obce, 
hodnotiacej správy Záverečného účtu obce a pod. Myslím si, že tieto čísla nepotre-
bujú komentár. Obec je od začiatku roka vo veľmi zlom finančnom stave a situácii 
nepomáha ani fakt, že za mesiac máj nám štát poslal podielové dane vo výške len 
1/4 obvyklých platieb a prognóza na ďalšie mesiace tiež nie je vôbec optimistická. 
Budeme musieť prijať množstvo nepríjemných opatrení, ale hlavne výrazne šetriť  
a len dúfať, že šetriace opatrenie bude stačiť.

Dostavba základnej školy v Limbachu
Začiatkom mája som sa stretol s pedagogickými zamestnancami Základnej školy  
v Limbachu a rodičmi žiakov našej školy. Na stretnutí sa ma najmä rodičia pýtali na 
stav výstavby školy, resp. na termín dokončenia a stanovisko k otvoreniu 9. ročníka 
v Základnej škole v Limbachu v školskom roku 2023/2024. Na stretnutí som rodičov 
ubezpečil, že deviaty ročník bude v školskom roku 2023/2024 v Limbachu otvore-
ný. Taktiež som prisľúbil opätovné stretnutie v mesiaci jún alebo júl, keď budem  
disponovať relevantnými informáciami. Vážení pedagógovia, milí rodičia,  
stretnem sa s vami veľmi rád, môj prísľub platí, avšak touto cestou by som rád  
informoval aj rodičov, ktorí neboli na prvom stretnutí. So stavebnou firmou, ktorá  
realizuje dostavbu základnej školy a výstavbu telocvične, som podpísal dodatok  
k zmluve o dielo, v ktorom sa zaviazali, že prístavba školy bude dokončená najneskôr  
do 31. 10. 2023 a výstavba telocvične do 31. 12. 2023. Práce na stavbách prebiehajú 
podľa plánu, čo pravidelne kontrolujeme.

Nízky tlak vody v obci
Mnohí mňa alebo poslancov obecného zastupiteľstva oslovujete so sťažnosťami 
na nízky tlak vody vo verejnom vodovode. Vaše sťažnosti sme ihneď komunikovali  
s Bratislavskou vodárenskou spoločnosťou. V ostatných dvoch mesiacoch nižší tlak 
vody v Limbachu mal byť zapríčinený, podľa vyjadrenia BVS, poruchou vo Svätom 
Jure, ale najmä rekonštrukciou vodovodu v Grinave. Oba tieto problémy boli ku 
koncu júna odstránené, ale tlak vody sa v Limbachu výrazne nezvýšil. Pri osob-
nom stretnutí s riaditeľom technického úseku BVS som však dostal inú odpoveď na  
nízky tlak vody, a to napúšťanie bazénov a polievanie vodou z verejného vodovodu. 
Vážení spoluobčania, aj z uvedeného dôvodu by som vás rád touto cestou požiadal 
najmä o ohľaduplnosť voči ostatným obyvateľom obce. Kým niektorí z vás sedia  
o 20.00 na terase a sledujete, ako vám závlaha polieva záhradu, tak ľudia vo vyššie 
položených častiach obce sa nevedia ani len osprchovať, okúpať deti alebo splách-
nuť WC. Najmä vy, ktorí máte automatické závlahy, polievajte v nočných hodinách, 
keď už väčšina ľudí spí a nie je vysoký dopyt po vode. Buďme k sebe tolerantní. 

Kronika obce Limbach
Milí Limbašania, na záver by som vás rád požiadal o pomoc. Obecný úrad Limbach 
vedie už niekoľko desaťročí obecnú kroniku, do ktorej sa zapisujú informácie zo 
života v obci. Od roku 2020 do tejto kroniky nebolo zapísané ani slovo. Preto chcem 
požiadať dobrovoľníka/čku s pekným písmom o ujatie sa vedenia kroniky. Prípadne 
o tip na človeka, ktorého by som mohol osloviť. Za ochotu vopred ďakujem. 

S úctou
Branislav Kalman

Sledujte Limbach aj na Facebooku

Limbach - oficiálna stránka obce
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Drahí spoluobčania!
Je tu leto, na ktoré sme sa tešili. Zvlášť naši školáci sa tešili na prázdniny. Je to pre nich  
vytúžený čas odpočinku po mnohých prácach v škole. Aké boli tie ich práce, to sa ukázalo 
na vysvedčení. Niekto dostal známky lepšie, niekto horšie. Ak lepšie, nemal by byť na to 
pyšný. Stačí zostať zdravo sebavedomý a pokračovať v usilovnom štúdiu. Ak boli známky 
horšie, je to výzva, aby školák zabral, zlepšil sa, dokázal sám sebe aj okoliu, že sa to dá. 
Povzbuďme svoje deti, aby objavili zmysel a radosť pre také učenie sa.
Podobne je to s nami dospelými, ktorí chodíme do práce. Tešíme sa na čas dovoleniek,  
na odpočinok kdesi pri mori, na horách, či len tak doma v záhrade. Aj za nami je kus práce. 
Jeden pracoval lepšie, kvalitnejšie, iný horšie, menej kvalitne. A tak aj pred nami je výzva 
na zamyslenie sa: Aké výsledky mojej práce chcem prinášať?

V týchto dňoch mnohí z nás cestujú za odpočinkom a poznávaním do mnohých kútov sve-
ta. Obdivujeme prírodu, kultúrne pamiatky, no všímame si aj úroveň služieb a fungovania 
tej či onej spoločnosti. Pritom hodnotíme, porovnávame. Je to lepšie alebo horšie oproti 
tomu, čo máme doma? Dobre sa cítime tam, kde všetko pekne funguje ako švajčiarske 
hodinky či japonské vlaky, kde nás pekne úctivo privítajú, obslúžia, radi usmernia. Berme  
si príklad z takého prístupu k práci. Robme veci kvalitne. To poteší.

My Slováci radi repceme, ale zato neradi vyjadrujeme nespokojnosť verejne a hromad-
ne. Možno je to pozostatok starodávnej poddanskej mentality. Akoby nám chýbal už len 
ten niekdajší dereš. No správne by bolo, aby sme boli konštruktívne kritickí a sebakritickí,  

keď vidíme výsledky nekvalitnej práce, lajdáctva, nedôslednosti a nezodpovednosti.  
A to aj vo vzťahu k verejným činiteľom. Dajme preto najavo svoju nespokojnosť aj v nastá- 
vajúcich voľbách. Určite poďme voliť a poďme voliť zodpovedne. Nedajme sa oklamať 
 lacnými sľubmi a povrchnými, rýchlymi riešeniami. Skúsme rozpoznať skutočnú kvalitu, 
zodpovednosť a úctu k voličom od nezodpovednosti, lži a nenávisti. Veď to je ako s jedlom. 
Dobrý kuchár vašu polievku pripraví precízne, so všetkým svojím umom a láskou. Naopak, 
 zlý kuchár vám predchodí žbrndu, ktorá sa nedá jesť a len vám zaškodí.

A tak teda buďme svedomití! Konajme svoju prácu čo najlepšie, najkvalitnejšie a s láskou  
k ľuďom, ktorým slúžime. Týka sa to zvlášť tých, ktorí konáme nejakú verejnú službu.  
Veď je to pre nás česť, pocta. Sme tu pre iných, nie pre seba. Spoločne môžeme vytvoriť 
také prostredie a spoločenské ovzdušie, kde sa nám bude lepšie žiť. Tento prístup by mal 
byť charakteristický najmä pre tých, ktorí nosia v srdci vieru v Pána Boha. Tak pripomína aj 
apoštol Pavel v liste do Efezu: 

„Neslúžte len naoko ako tí, čo sa ľuďom chcú páčiť, ale ako služobní-
ci Kristovi, ktorí z duše plnia Božiu vôľu.“ (Ef 6,6)

Milí spoluobčania, všetkým vám prajem krásne letné dni. Nech sú naplnené pravým  
odpočinkom tela i duše - a tiež plánmi, ako robiť veci lepšie.

Róbert Mišových, evanjelický farár

Edmund Percival Hillary, Novozélanďan, zomrel 10. januára 2008 vo veku 88  
rokov. Bol odvážnym horolezcom, ktorý ako prvý človek na svete zdolal naj- 
vyššiu horu sveta – Mont Everest (8 848 m). Bol mimoriadne skromný 
a hovoril o sebe, že je obyčajný chovateľ včiel. Vďaka pevnej a húževna- 
tej vôli vedel premáhať strach a necúval pred prekážkami. Bol vytrvalým  
na ceste za cieľom. Bolo to 29. mája 1953,keď vystúpil na vrchol spolu  
so šerpom Nepálcom Tenzingom Norgayom. V knihe „Pohľad z vrcholu“  
o tom napísal: „Išli sme blízko seba. Tenzing držal voľný koniec lana. Ja som pokra- 
čoval v presekávaní stupňov smerom hore. V nasledujúcom okamihu som sa dostal 
na plochú a odkrytú zasneženú plošinu, z ktorej už nebolo kam ísť. Tenzing sa ku mne 
čoskoro pripojil a s úžasom sme hľadeli okolo seba. Uvedomili sme si, že sme sa dostali 
na vrchol sveta. Chcel som si s Tenzingom potriasť ruku, jemu to však nestačilo. Vrhol sa 
mi okolo krku a mocne ma objal. Stáli sme spoločne na vrchole. Bolo na ňom miesta asi 
pre šiestich ľudí. Dobyli sme Everest.“ 

Na otázky ľudí, čo na vrchole zažil, povedal: „Cítil som len blízkosť Boha, a to mi 
stačilo. Vrúcne som mu ďakoval. A keď sme sa chystali na odchod, veľmi som ho prosil: 
keď nám už dožičil víťazstvo, nech nás sprevádza aj na zostupe, aby sme sa živí dostali  
z vrcholu nadol.“ 

Edmund tam zanechal malý krížik. Viac než na dobytie Everestu bol však  
Hillary hrdý na to, čo sa mu podarilo vykonať pre ľudí žijúcich v horských  
oblastiach Nepálu, odkiaľ pochádzal Tenzing. Celý život týmto ľuďom po-
máhal. Vo svojej knihe napísal: „Nestane sa dobrým horolezcom ten, kto nevie byť  
obetavým druhom a priateľom, nech by mal tie najlepšie schopnosti a predpokla-
dy. Priateľstvo je rovnako dôležité ako výkon. Kľúčom k úspechu je kolektívna práca.  
Sebectvo robí človeka malým.“

Milí Limbašania!
V tomto roku uplynulo 70 rokov od tohto úspechu. Zdolať Everest  
sa nám asi nikdy v živote nepodarí a myslím, že nikto z nás po tom ani netúži.  
Predsa však v našom živote musíme často dosahovať a zdolávať rôzne iné  
ciele, najmä tie, ktoré nám určil Boh. Ide predovšetkým o realizáciu nášho  
životného povolania a vernosti vo vykonávaní našich povinností.
Na vrchole mnohých štítov a vrchov je umiestnený kríž ako symbol Krista,  
ako viditeľný znak jeho obety na kríži za nás ľudí. Pán Ježiš všetkým povedal:  

Kto chce ísť za mnou, nech zaprie sám seba, vezme každý deň 
svoj kríž a nasleduje ma. (Lk 9, 23) 

Snažme sa prekonávať lenivosť, sebectvo, znechutenia a s radosťou a vytrva-
losťou napredovať po ceste, ktorú pre nás vybral Boh. Prajem vám požehnaný 
a pokojný čas oddychu počas leta a myslím na vás v modlitbe.

Roman Stachovič, katolícky farár

Chceme robiť veci kvalitne?

Až na vrchol
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Prvú júnovú sobotu sa deti ponorili do lesa plného rozprávkových bytostí  
a zaujímavých úloh. 
Na začiatku cesty dostali U dobrej víly herný lístok, do ktorého zbierali  
písmenká za splnené úlohy, a vrecúško, aby v ňom potom niesli vajce na vandrovku 
až do cieľa. 
Cestou pomohli v rozprávke O škaredom káčatku vrátiť odplavené labutie vajíčka 
do hniezda. Pri ježibabe, Jankovi a Marianke leteli na metle a triafali šišky do koša 
na rozkúrenie pece. Po cestičke k Červenej Čiapočke spoznávali liečivé a jedovaté 
bylinky. Popoluške pomohli triediť strukoviny a snažili sa trafiť lukom tri oriešky.  
Trpaslíkom pri Snehulienke pomohli ryžovať zlato, aby potom z nazbieraných písme-
nok zistili, že Soľ je nad zlato. Za túto dobrú radu dostali od kráľa a jeho troch dcér 
sladkú odmenu - perníček a rozprávkové CD.

Ďakujem celému nášmu tímu „lirakov“ aj ostatným dobrovoľníkom, čo nám boli 
ochotní pomôcť zorganizovať pre deti túto obľúbenú akciu. Ďakujeme Sadloňovcom 
za požičanie holúbkov k Popoluške. Deti mali z ich vypúšťania na slobodu veľkú radosť. 
Vďaka patrí opäť Radke za perníkové odmeny. 
Ďakujeme aj Braňovi Juranovi za výrobu kvalitného mostíka cez potok k ježibabe.  
Poslúžil nielen na Cestu rozprávkovým lesom, ale bude slúžiť aj turistom v budúcnosti. 

MDD - Cesta rozprávkovým lesom
Prajeme všetkým krásne oddychové leto. Tešíme sa, že sme sa s vami stretli  
na Limbašskom dni a uvidíme sa aj koncom leta na Vínnom pikniku a na jeseň  
7. októbra na JABLKOVOM HODOVANÍ.

Za o. z. LIRA Jana Kapustová
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Limbašská 50-ka

Futbalový turnaj v malom futbale  
o pohár obce Limbach 2023

Napriek nie úplne ideálnemu počasiu sa dňa 13. 5. 2023 konal 6. ročník  
Limbašskej 50-ky. Na toto podujatie sa každý rok veľmi tešíme, pretože sa  
stretne veľa skvelých ľudí, nielen nadšených turistov, ale aj bežcov a cyklistov. 
Tento rok sa zúčastnilo viac ako 200 ľudí vrátane nášho pána starostu aj s rodinkou. 
Pre nepriaznivé počasie sa tentoraz štart aj cieľ Limbašskej 50-ky presunuli  
na námestie v Limbachu, pri bývalej reštaurácii Silván. 

Všetci, ktorí sa zúčastnili a úspešne zdolali jednotlivé trasy, sa mohli v cieli tešiť 
na výbornú fazuľovicu, prípadne klobásku a nápoj v podobe nealka alebo pivka.  
V závere by sme radi, ako členovia Limbach on Tour, poďakovali všetkým zúčastne-
ným. Už teraz sa tešíme na ďalší ročník tejto vydarenej akcie.

Za Limbach on Tour Denisa Böhmová

Dňa 17. 6. 2023 sa konali v Limbachu Dni obce a ako je zvykom, tak aj tento rok 
sme pripravili pre nadšených futbalistov 6. ročník podujatia s názvom - Futbalo-
vý turnaj v malom futbale o pohár obce Limbach 2023. 

Futbalový turnaj sa konal v areáli FK Karpaty Limbach. Hrací čas jednotlivých  
zápasov bol 20 min., pričom začiatok prvých dvoch zápasov bol o 9.30. Celkovo sa 
zúčastnilo 10 mužstiev a približne 120 hráčov. Jednotlivé mužstvá boli rozdelené 
do dvoch skupín. V jednej skupine bolo teda 5 mužstiev, pričom každé mužstvo 
hralo s každým v danej skupine. 

Prvé dve mužstvá postúpili do vyraďovacej fázy, konkrétne to boli - Avengers,  
Toretovci, FC Abella Danger a Limbach on Tour.
 

Prvé miesto obsadilo mužstvo Avengers, druhé v poradí skončilo mužstvo  
Toretovci a tretie miesto získalo mužstvo FC Abella Danger.

Zároveň sa hodnotili aj najlepší hráč a najlepší brankár. Tieto vyznamenania  
získali Marek Kabát ako najlepší hráč a Samuel Režný ako najlepší brankár. 

Víťazom srdečne gratulujeme a zároveň ďakujeme všetkým zúčastneným. 
O rok sa na vás tešíme opäť.

Za Limbach on Tour Denisa Böhmová a Michal Rybár
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Milí seniori,
čas sa prehupol do letných dní, opäť prešiel ďalší štvrť-
rok a my si začíname užívať príjemné chvíle. 
 
Niektoré naše jarné posedenia v klube sa niesli vo veľmi 
radostnom duchu. Oslavovali sme spoločne okrúhle na-
rodeniny, jubileá 70 rokov našich dlhoročných členiek 
Anky Štrbovej a aj Jarmilky Kummerovej. Dievčatá, 
kde ste nazbierali toľké roky?! Nechce sa nám to veru 
uveriť! 
No a 1. mája sa v plnom zdraví dožil už 101 rokov náš 
stále veselý a optimistický člen pán Milan Kopec. 
Želáme mu naďalej ešte veľa zdravia a sily.

Konečne nadišiel čas a vybrali sme sa 3. mája na  
dlhoočakávaný tohtoročný relaxačný pobyt pre senio-
rov do Piešťan. Organizátorky potešil vysoký záujem  
o účasť na tomto pobyte. Dúfame preto, že takýto  
záujem prejavia naši členovia aj na ďalších akciách. 
Tešíme sa na vás všetkých. Účastníkom sa páčilo  
a počúvali sme len pozitívne ohlasy. 
Rehabilitačné procedúry opäť naštartovali naše telá, 
výborná strava a večerné posedenia pri hudbe prispeli  
k dobrej pohode. Aj v tombole sa nám darilo. Získali 
sme tri ceny, super!!! No a na budúci rok sme si už aj 
zarezervovali ubytovanie.

Žiaľ, príjemný pobyt zatienila veľmi smutná správa, keď 
sme sa 5. mája dozvedeli, že nás nečakane opustil 
stále vitálny člen Paľko Šulovský. Zasiahlo nás to 
všetkých ako blesk z jasného neba! Veď ešte nedávno 
sme sa spoločne tešili na výročnej členskej schôdzi. 
Odpočívaj v pokoji, Paľko, budeme na teba spomínať  
a zostaneš navždy v našich srdciach.

V polovici mája, presne 20. 5., uviedol do života ďalšiu 
svoju novú knihu so stručným názvom „Postrehy“ 
náš stále veľmi aktívny člen JUDr. Peter Korec. 
Na krste v Evanjelickom kostole v Limbachu sa zúčast-
nili osobnosti spoločenského a aj kultúrneho života. 
Pozvanie s úctou prijali aj zástupkyne ZO JDS Limbach. 
Držíme palce „nášmu Petrovi“, nech aj naďalej svoje 
myšlienky a tvorivú energiu pretaví do budúcich kniž-
ných publikácií.

Veľmi významná pre našu ZO JDS Limbach bola tohtoroč-
ná účasť štyroch členov na XVIII. športových hrách 
seniorov okresu Pezinok na Dubovej. Po dlhých  
rokoch sa našli nadšenci z klubu, Angelika Rozkopálo-
vá a Slávka Hlaváčová, Karel Votava a Janko Vaculčiak, 
ktorí vzorne reprezentovali našu komunitu. Patrí im 
veľká vďaka!!! Dohodli sme sa, že ak nám to zdravie  
a telo dovolí, zúčastníme sa na hrách vo väčšom počte 
na budúci rok.

Hodové slávnosti v obci Limbach potešili mnohých  
obyvateľov a aj nás seniorov. V malom kruhu sme 
sa niektorí stretli u našej Danielky a pochutnali si na  
výbornom jedle a pohostení.

Začiatok mesiaca máj bol, čo sa počasia týka, neľútost-
ný. Počasie sa nie a nie umúdriť. Neustále pršalo, bolo 
chladnejšie a mnohé záhradky seniorov trpeli veľkou 
vlahou, blatom a nemožnosťou dodržiavať agrotech-
nické termíny. Taktiež sme pre zlé počasie a malý záu-
jem museli zrušiť plánovaný jednodňový výlet do Nitry 
a Apponiho historickej knižnice.

Folklórny spevácky súbor RADOSŤ z Pezinka pri-
pravil pre milovníkov ľudovej hudby v mesiaci máj 

prekrásne pásmo piesní na tému Mama moja radostná.
Započúvali sme sa do veselých, dojímavých a niekedy aj 
trochu smutnejších pesničiek o mamách a láske k nim.  
Veľká sála DK v Pezinku ocenila veľkým potleskom  
výkony všetkých spevákov. 

A čo nás ešte v najbližšom čase čaká? Na september,  
od 10. 9. do 15. 9., plánujeme jeden pekný výlet do 
srdca Slovenska. Pri priehrade Liptovská Mara, v pen-
zióne Ravence v Liptovskom Trnovci máme zarezervo-
vané ubytovanie s polpenziou (v cene 34 eur/na noc). 
So sprievodcom navštívime mesto Liptovský Mikuláš, 
archeologické múzeum v prírode Havránek a pozrieme 
sa aj do Poľska. Dopravu pre účastníkov máme objedna-
nú a zabezpečenú autobusom. Záujemci, môžete sa už 
teraz hlásiť u Danielky Slimákovej, ktorá vám ochotne 
poskytne aj ďalšie informácie. Určite neváhajte, bude 
nám opäť veselo a užijeme si to.
Porozmýšľajte tiež nad letnými aktivitami, hlavne  
kúpaním v termálnych kúpaliskách, prípadne nad  
výletmi do okolia našej obce s posedením v prírode.

Leto je tu, určite sa mnohí z vás vyberú aj na dovolenky 
s rodinou alebo so známymi. Želám vám pekné zážitky, 
pohodu a šťastný návrat domov. Len nech sa to poča-
sie už konečne umúdri. Azda prídu pekné slnečné dni 
s príjemnými teplotami. Dovidenia na našich letných 
aktivitách.

Zuzana Mathesová, tajomníčka ZO JDS Limbach

Vážení Limbašania,
chceme vás poinformovať o činnosti nášho klubu paličkovanej čipky. Pravidelne 
sa každý štvrtok stretávame a usilovne paličkujeme v knižnici obecného úradu. 
Zúčastňujeme sa aktívne aj pasívne na festivaloch a výstavách čipiek. 

Nedávno sme u nás privítali pracovníčku ÚĽUV-u pani Lichnerovú, ktorá sa s nami 
podelila o svoje bohaté skúsenosti a pomohla nám vylepšiť našu techniku. 
Niektoré z našich prác ste mohli vidieť aj na tohtoročnom júnovom Limbašskom 
dni. V septembri plánujeme otvoriť krúžok paličkovanej čipky pre deti základ-
nej školy. Prajeme vám všetkým pekné leto a zaslúžený oddych na dovolenkách  
a prázdninách.

Anna Rajniaková, členka klubu paličkovanej čipky
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Vážení Limbašania,
v polovici júna sa nám skončili posledné ligové zápasy 
a radi by sme vás informovali, ako sa nám počas sezó-
ny 2022/2023 darilo, aj keď skalní fanúšikovia majú 
dokonalý prehľad.
Seniorský tím skončil vo vyrovnanej 5. lige BFZ na  

14 mieste. Je nutné poznamenať, že už dlho sme nemali takú dobrú atmosféru 
v tíme – za posledné roky veľa hráčov, ktorí buď bývajú, alebo sú odchovancami 
Limbachu - prejavenou hlavne účasťou na tréningoch a v zápasoch. Tomu zodpove-
dá citeľná podpora vás fanúšikov Limbašanov a za to vám veľmi pekne ďakujeme. 
Mužstvo podávalo bojové výkony a sezóna bola rozohratá veľmi dobre. Žiaľ, dobre 
rozbehnutú jarnú časť sa nepodarilo úspešne zavŕšiť, keď sme prehrali posledných 
5 zápasov za sebou. Hráčsky káder je stále relatívne mladý. Aj to sa podpísalo pod 
fakt, že konečné umiestnenie nezodpovedá všeobecným očakávaniam. Je možné, 
že pod vplyvom vývoja vo vyšších súťažiach budeme hrať budúcu sezónu v nižšej 
lige. 
Čo sa týka mládeže, tak v našom klube pôsobí 102 mladých futbalistov v šiestich 
kategóriách od najmenších škôlkarov až po mladších žiakov. Sme veľmi radi, že sa 
nám skupinu stabilných trénerov Juraja Czinegeho (kat. U13 + U8), Andreja Juhásza 
(U11), Marcela Markoviča (U10), Mateja Diviša (U9) podarilo doplniť prvou ženskou 
trénerkou v Limbachu Jankou Chytilovou, ktorá vedie najmenší tím Pusiniek U7.

V tejto sezóne sa päť našich mládežníckych tímov predstavilo v ligových súťažiach 
organizovaných Bratislavským futbalovým zväzom. 
Mladší žiaci U13 hrali v kvalitnej pezinsko-seneckej lige so striedavými úspechmi. 
Prípravky U11 a U10 si spoločne vyskúšali prvýkrát najvyššiu prípravkársku ligu 
dvojičiek, kde sa hrali zápasy oboch tímov v rovnaký deň súbežne na dvoch ihris-
kách. V konkurencii najlepších, prevažne mestských a veľkých dedinských tímov  
z okresov Malacky, Pezinok a Senec, sa rozhodne výsledkovo aj herne nestratili.
Veľký úspech sa podaril prípravke U11 v Zimnej halovej lige Bratislava-vidiek, keď 
v konkurencii 16 tímov obsadili na finálovom turnaji najlepších štyroch tímov po 
základnej časti konečné druhé miesto, keď boli nad ich sily iba chlapci z prvoligovej 
seneckej akadémie.
Predprípravka U9 a staršie Pusinky U8 hrávali svoje ligové zápasy turnajovým 
spôsobom a rozhodne svojimi výkonmi potešili rodičov a fanúšikov. Veľa chlapcov 
ostáva aj na rok v kategórii U8, kde sa nám formuje kvalitná generácia malých  
futbalistov.
Radi by sme vás informovali, že v novej sezóne 2023/2024 sa po dlhých rokoch  
predstaví Limbašský tím popri štandardných kategóriách aj v kategórii starších 
žiakov U15.

Novú sezónu odštartujeme ako každý rok v auguste tradičným sústredením  
v Hriňovej.

Touto cestou vyjadrujeme veľkú vďaku všetkým vám rodičom, fanúšikom, podporo-
vateľom nášho klubu. Sme hrdí, keď vidíme, koľko ľudí z Limbachu nás povzbudzo-
valo vo Svätom Jure v spackanom zápase, koľko vás fanúšikov nás prišlo podporiť  
v poslednom zápase proti Modre , koľko rodičov a fanúšikov chodí podporovať naše 
deti doma aj vonku. Je to pre vedenie klubu motivujúce a zároveň zaväzujúce, aby 
sme v našej činnosti neprestávali poľavovať.

Okrem športovej činnosti máme v pláne pokračovať s spolupráci s vedením obce  
v organizovaní kultúrno-spoločenských akcií, ako boli hody a dni obce. 
Budeme sa tešiť na všetky spoločné chvíle v areáli FK.

Výsledky 
penaltovej kopanice:
15. ročník, 60 súťažiacich

1. miesto Adam Špačinský
2. miesto Jakub Juran
3. miesto Erik Hlavina 
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A zazvonil zvonec
„Oppa Gangnam Style“. Čo má spoločné známy hit s našou  
materskou školou? Predsa „pyžamovú párty“. Úprimné detské  
výpovede na otázky počas interview nás vždy potešia, pobavia. 
Veď posúďte sami.

1. Ako ste oslávili Deň detí v škôlke?
Zorka: „Že sme mali Noc v škôlke. (Mali sme aj súťaže...)
Alex: „Hm, je to pravda.“
2. Čo to znamená Noc v škôlke?
Ellka: „Budeme v škôlke spať a umyjeme si zúbky.“
Alex: „Že budeme spať v noci v škôlke a neprídu pre nás maminky.“
3. Čo bolo pre vás najzaujímavejšie?
Matúš: „Sme spali a ráno prišli maminky.“
Zorka: „Hľadali sme poklad.“
Nelka: „Sme jedli večer.“
Riško: „Sme ešte robili...“ (Nedopovedal vetu...)
Jurko: „Raňajkovali sme.“
Nelka: „Sme sa sprchovali.“ (Sprchovali sme sa v škôlke?)
Deti jednohlasne „Nie...“
Nikolka: „Pozerali sme telku.“
Matúško: „Tancovali sme v pyžamách.“
Alex: „Bol tu klaun.“
4. Čo mal pre nás klaun pripravené?
Nikolka: „Robil šašoviny.“
Nelka: „Robil kúzlo.“
Jurko: „Robil balóny.“ (Vyrábal balóny?) „Nie... nafukoval a robil pre nás zvieratká.“
Deti: „Púšťal nám hudbu a tancoval.“
Ninka: „Nejaký prach tam bol.“ (diskotékový dym)

5. Čo sa vám najviac páčilo?
Matúško: „Mne sa najviac páčil Gangnam Style.“ (Z Matúša sa vykľul parketový lev.)
Nelka: „Mne sa páčili tie bubliny, ktoré boli minulý rok.“ (Minulý rok?)
Nikolka: „Mne sa páčilo, keď som sa krútila v kruhu.“ (Súťaž s hula-hopom.)
Alex: „Mne klaun.“
Emka: „Že sme boli dlho na dvore.“ (Dokonca bol spln...)
6. Čoho ste sa najviac báli?
Emka: „Videla som netopiera.“ (Naozaj máme v škôlke malého návštevníka,  
                 ktorý každý rok u nás prebýva.)
Nelka: „Ja som tam nebola.“ (Tá istá Nelka, čo nám farbisto rozpráva, čo zažila.)
Nikolka: „Bojím sa podzemných príšer.“
Matúško: „Ja som sa bál, že v noci bol za kríkmi poklad a nemal som baterku,  
                       zle som videl.“ 
Niki: „Môžem ešte povedať? Bola tu strašná tma, a že príde ku mne čierny zlodej.“ 
(Mohli by ste prestať deťom čítať Dobšinského rozprávky.) (V každej triede svietilo 
malé svetielko.)
Jurko: „Že sa mi bude snívať zlý sen a asi sa mi sníval.“
7. Dajte hore ruku tie deti, ktoré neboli na Noci v škôlke?
(Ruku zdvihli Alex, Zorka, Nelka, Riško...)
8. Alex, od koho si sa dozvedel všetko o Noci v škôlke?
Alex: „Jurino mi všetko porozprával.“ (Má dar reči.) (Zorka bola na dovolenke, Nelka 
v Čičmanoch a Riško? Ten bol u ocina, mali postavený bazén a že vraj voda bola 
celkom teplá.)

Tento školský rok bol veľmi zaujímavý a bohatý nielen na školské akcie. Snažili sme 
sa prezentovať materskú školu smerom k verejnosti, dokončili menšie projekty,  
venovali sa budúcej pani učiteľke. Mnohí z vás nám pomohli materiálne, finančne cez 
OZ Limbašský Strapček. Veľmi nás potešila výstava bonsajov, z ktorej výťažok nám  
rodina pána Gembeša venovala. Podporujete nás známi aj neznámi. Za to všetko vám  
ďakujeme. Zazvonil zvonec a školskému roku je koniec, užite si leto v zdraví.

                                                                                   Irena Číková, riaditeľka materskej školy

Na pozvanie JUDr. Petra Korca som sa v máji zúčastnil na veľmi milej slávnosti 
v našom Evanjelickom kostole v Limbachu. Išlo o predstavovanie troch nových 
kníh, ktoré podporil a verejnosti predstavil JUDr. Peter Korec. Pán Korec ma už 
pred slávnosťou informoval, že jeho predstavovanie nových kníh je vždy spoje-
né so stretnutím širokého spektra osobností z oblasti literatúry, verejného živo-
ta, náboženstva, umenia, vedy a športu. A aj tentoraz sa ukázalo, akú silu má 
kniha, ako vie osloviť ľudí z rôznych oblastí spoločnosti. Bolo to veľmi príjemné 
stretnutie, nesúce sa v atmosfére porozumenia a vzájomného rešpektu. Na tejto 
slávnosti mi pripadla aj jedna veľmi zodpovedná úloha, a to prečítať výpoveď 
prof. Ivana Laluhu, ktorý navrhol, aby sa založila edícia Petra Korca. 

Branislav Kalman
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